

750

AVERTISSEMENT

By assembling over six hundred Canadians of different origins and creeds, from all parts of Canada, giving them an opportunity to know the divers mentalities, opinions and view-points, to take contact with all the elements of the people, and to discuss frankly questions of general interest, our Convention had two objects in view:—

1st.—The selection and adoption of a common ground of "entente" to consolidate National Unity.

2nd.—The coordination of all efforts to efficiently help the allies in the war now raging.

One of these objects was not to be sacrificed to the other.

The delegates present wanted this movement kept out of both parties: they accordingly eliminated acute political questions on which they entertained, without affecting their patriotism, divergent views, and claimed on these, absolute freedom of action.

The organization formed after the Convention: "The Win the War and Canadian Unity League", will maintain this attitude in abiding strictly by the resolutions carried practically unanimously, and which, so to speak, form its Charter.

Dissociated with any political movement since undertaken, going beyond these resolutions, the League asks the co-operation of all sincere Canadians to promote its objects.

Montreal, Oct. the 25th, 1917.

En réunissant plus de six cents Canadiens de croyances et d'origines différentes, de tout le Canada, leur permettant ainsi de connaître les mentalités, les opinions et les points de vue divers, de prendre contact avec tous les éléments du peuple, et de discuter franchement les questions d'intérêt général, notre Convention avait en vue deux objets:

1o.—L'établissement et l'adoption d'un terrain d'entente pour affermir l'Unité Nationale.

2o.—La coordination des efforts pour aider efficacement les alliés dans la guerre qui sévit.

L'un de ces objets ne pouvait être sacrifié à l'autre.

Les délégués qui sont venus ont voulu que ce mouvement reste en dehors des partis:—ils ont en conséquence éliminé les questions politiques aiguës, sur lesquelles ils entretenaient sans affecter leur patriotisme, des opinions divergentes, et ont gardé sur ces questions liberté complète d'action.

L'organisation qui a été formée de cette Convention: "La Ligue de l'Unité Canadienne et pour gagner la guerre", entend maintenir cette attitude, en se limitant rigoureusement aux résolutions adoptées pratiquement à l'unanimité, qui forment en quelque sorte sa Charte.

Demeurant étrangère à tout mouvement politique entrepris depuis, qui outrepassé ces résolutions, elle demande l'appui de tous les Canadiens sincères pour promouvoir les objets de cette Convention.

Montréal, ce 25 octobre 1917.



Président Général.